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Provedba kohezijske politike Europske unije u Hrvatskoj i nova financijska omotnica EU-a 

za razdoblje nakon 2027. godine bile su glavne teme sastanka potpredsjednika Europske 

komisije za reforme i koheziju Raffaelea Fitta s predstavnicima hrvatskih županija i 

gradova, među kojima je bio i župan Varaždinske županije Anđelko Stričak kao 

predstavnik Hrvatske zajednice županije.

Sastanak je održan u ponedjeljak u Predstavništvu Europske komisije u Zagrebu, a u 

okviru prvog službenog posjeta potpredsjednika EK-a Fitta Hrvatskoj. Uoči početka 

programiranja novog Višegodišnjeg financijskog okvira Europske unije za razdoblje od 

2028. do 2034. godine, Europska komisija provodi konzultacije s jedinicima lokalne i 

područne (regionalne) samouprave kako bi se u temeljni financijski dokument uvrstile sve 

potrebe “s terena”.

Fitto je naglasio nužnost uspostavljanja kontakta s predstavnicima lokalnih i regionalnih 

vlasti kao ključnih dionika i partnera EU-a na terenu, a napomenuo je da su kohezija i 



reforme prvi put u portfelju potpredsjednika Europske komisije te mu je želja uspostaviti 

konstruktivni dijalog.

Župan Stričak je istaknuo da je takav dijalog dobar način da predstavnici Europske 

komisije uđu "na teren", prilagođavajući projekte unutar kohezijskih fondova potrebama 

jedinica lokalne i područne (regionalne) samouprave.

- Tako se gradi povjerenje između krajnjih korisnika i institucija Europske unije. 

Varaždinska županija je najuspješnija hrvatska županija po povlačenju bespovratnih EU 

sredstava u razdoblju od 2014. do 2022. godine i druga prema povlačenju po glavi 

stanovnika. Europski fondovi su nam omogućili bržu realizaciju mnogih projekata i stoga 

očekujemo da će se kohezijska politika nastaviti – rekao je Stričak.

Gradonačelnik Zagreba Tomislav Tomašević istaknuo je da je iz perspektive gradova 

promjena potrebna u vidu direktnog pristupa sredstvima iz fondova te mogućnost 

sufinanciranja priuštivog stanovanja iz kohezijskih fondova.

Potpredsjednik Fitto zahvalio je na komentarima i istaknuo da je ovo početak dijaloga s 

predstavnicima lokalnih i regionalnih vlasti, koje je pozvao da sudjeluju u formiranju 

zajedničke vizije u razdoblju nakon 2027. godine.


